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PROTOKÓŁ Nr  8/2019 

posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 
które odbyło się 17 września  2019 roku, o godz. 1430 

 
 
Przewodnicząca Komisji – Marzena Murawska 
Protokolant          - Joanna Kosior 
 
  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła posiedzenie, w którym uczestniczyło 8 radnych oraz 
zaproszeni goście (listy obecności stanowią odpowiednio załączniki Nr 1 i 2 do protokołu).  
 

 
Proponowany porządek posiedzenia: 
 

1. Sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu oraz informacja o kształtowaniu 
się WPF za I półrocze 2019 r w działach dotyczących pracy Komisji. 
 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany do Uchwały 
Rady Powiatu nr 101/XI/2019 w sprawie ustalenia Regulaminu wynagradzania 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych 
prowadzonych przez powiat radomski. 

 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany do Uchwały 

Rady Powiatu  nr 100/XI/2019 z dnia 26 sierpnia 2019 r. w sprawie określenia 
zasad rozliczania tygodniowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych oraz 
ustalenia zniżek obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli w szkołach i 
placówkach oświatowych, dla których powiat radomski jest organem 
prowadzącym. 
 

4. Sprawy różne i wolne wnioski. 

 
 

Porządek został przyjęty jednogłośnie. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 1 porządku obrad- Sprawozdanie z wykonania budżetu 
powiatu oraz informacja o kształtowaniu się WPF za I półrocze 2019 r w działach 
dotyczących pracy Komisji. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska przedstawiła działy dotyczące pracy Komisji, 
omawiając kwestie dochodów i wydatków jaka była realizacja na przestrzeni półrocza 2019 
rok. Powiedziała, że  w dziale 801 – oświata i wychowanie 60,9%. Na planowaną kwotę 
895.831 złotych, zrealizowano 545.463,80 złote. Na przekroczenie wskaźnika realizacji 
dochodów w stosunku do wskaźnika upływu czasu wpłynęła głównie refundacja wydatków w 
wysokości 55.403,98 złote poniesionych na sfinansowanie projektu unijnego pn. „Rozwój 
kształcenia zawodowego drogą do aktywizacji młodzieży”, realizowanego w 2018 roku przez 
Zespół Szkół w Pionkach, jak również wyższe niż założono wykonanie dochodów 
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z tytułu wpływów ze sprzedaży składników majątkowych, tj. sprzedaży starego kombajnu 
zbożowego, złomu pospawalniczego (23.694,79 złote), wpływów ze sprzedaży zboża, 
jęczmienia, pszenicy, mieszanki zbożowej (122.579,82 złotych) oraz wpływów z tytułu 
refundacji przez Okręgową Komisję Egzaminacyjną w Warszawie kosztów egzaminów 
zawodowych (15.593,88 złote). W 100% przekazana została również dotacja celowa 
z budżetu Wojewody na wyposażenie szkół w podręczniki, materiały edukacyjne lub materiały 
ćwiczeniowe (2.726 złotych). W dziale 854 – edukacyjna opieka wychowawcza 63,2%. Na 
planowaną kwotę 50.000 złotych, zrealizowano 31.608,78 złotych. Pochodzą one z opłat 
wnoszonych przez rodziców, bądź opiekunów prawnych wychowanek przebywających w 
Młodzieżowym Ośrodku Wychowawczym w Wierzbicy za posiłki wydawane w stołówce oraz 
nieplanowanych wpływów z tytułu odsetek od środków gromadzonych na rachunkach 
bankowych i rozliczeń z lat ubiegłych. Realizacja dochodów powyżej wskaźnika upływu czasu 
wynika z wyższej niż planowano liczby wychowanek przebywających w ośrodku. Kolejny 
dział 921 – kultura i ochrona dziedzictwa narodowego  100%. Dochody w tym dziale 
pochodzą z dotacji celowej z Gminy Przytyk w kwocie 5.000 złotych z tytułu pomocy 
finansowej na dofinansowanie zadań własnych powiatu z przeznaczeniem  na dofinansowanie 
organizacji XIII Festynu Rodzinnego Powitanie Lata „Domaniów 2019”. 

Jeśli chodzi o stronę wydatkową to w dziale 801 – oświata i wychowanie  planowane 
wydatki w kwocie 21.197.803,53 złote, wykorzystane zostały w 52,3%, tj. w kwocie 
11.096.507,84 złotych. W ramach tego działu finansowane jest utrzymanie szkół 
ponadgimnazjalnych i placówek oświatowych (MODN). Wyższe wykonanie wydatków w 
stosunku do wskaźnika upływu czasu wynika głównie z wypłaty w I kwartale br. dodatkowego 
wynagrodzenia rocznego dla nauczycieli i pozostałych pracowników jednostek oświatowych, 
jak również przekazania w 87,5% odpisów na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych oraz 
wyższej realizacji wydatków bieżących w zakresie zakupu energii (okres grzewczy) i usług 
pozostałych. Nie zrealizowano natomiast w ogóle wydatków majątkowych przeznaczonych na 
sfinansowanie dwóch zadań inwestycyjnych: „Zakup i montaż dwóch kotłów gazowych 
w kotłowniach centralnego ogrzewania w CKZiU w Chwałowicach i „Modernizacja instalacji 
elektrycznej w budynkach gospodarczych” oraz zakup silosu zbożowego. Realizacja tych 
wydatków planowana jest na III kwartał br. W dziale 854 – edukacyjna opieka wychowawcza 
planowane wydatki w kwocie 5.222.838 złotych, wykorzystane zostały w 56,0%, co stanowi 
kwotę 2.923.087,33 złotych. Wyższe wykonanie wydatków w stosunku do wskaźnika upływu 
czasu wynika głównie z wypłaty w I kwartale br. dodatkowego wynagrodzenia rocznego dla 
pracowników poradni psychologiczno – pedagogicznych, internatów i młodzieżowego ośrodka 
wychowawczego oraz sfinansowania pochodnych od tego wynagrodzenia. Ponadto powyżej 
wskaźnika upływu czasu zrealizowane zostały wydatki na fundusz wynagrodzeń, między 
innymi z uwagi na wypłatę zwiększonej liczby godzin doraźnych dla nauczycieli oraz pozostałe 
wydatki bieżące głównie na zakup energii (okres grzewczy), zakup usług pozostałych i wypłaty 
stypendiów dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych, mających najlepsze wyniki w nauce 
(większa niż planowano liczba uczniów). W 88,6% przekazane zostały również odpisy na 
Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych. W dziale 926 – kultura fizyczna planowane 
wydatki w kwocie 47.470 złotych, wykorzystane zostały w 90,9%, tj. w kwocie 43.170 złotych. 
Na tak  wysoki wskaźnik realizacji wydatków wpłynęło przekazanie dotacji na dofinansowanie 
zadań zleconych do realizacji organizacjom pozarządowym prowadzącym działalność pożytku 
publicznego w zakresie kultury fizycznej. Wykonanie wydatków wynika z kalendarza 
powiatowych imprez sportowych. Niższe od wskaźnika upływu czasu wykonanie wydatków 
wystąpiło w następujących działach: 

- 020 - leśnictwo – 39,5%, 
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- 600 - transport i łączność – 27,2%, 

- 700 - gospodarka mieszkaniowa – 41,9%,  
- 750 - administracja publiczna – 47,0%, 
- 754 - bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa – 11,3%, 
- 755 - wymiar sprawiedliwości – 44,6%, 
- 757 - obsługa długu publicznego – 34,0%, 
- 851 - ochrona zdrowia – 27,5%, 
- 852 - pomoc społeczna – 46,2%, 
- 853 - pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej – 49,7%, 
- 855 - rodzina – 45,9%, 
- 921 - kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – 48,5%. 
 W dziale 921 – kultura i ochrona dziedzictwa narodowego planowane wydatki w 
kwocie 475.890 złotych, wykorzystane zostały w 48,5%,tj. w kwocie 230.570 złotych. Na 
obniżenie wskaźnika realizacji wydatków wpłynęło głównie niskie przekazanie dotacji dla 
gmin (13,9%) na organizację imprez kulturalnych o zasięgu powiatowym, które to realizowane 
są zgodnie z planem dotacji i kalendarzem imprez.  
Jeśli chodzi o Wieloletnią Prognozę Finansową w działach, które dotyczą pracy Komisji są dwa 
projekty realizowane w Międzypowiatowym Ośrodku Doskonalenia Nauczycieli, który kończy 
się w tym roku i na 2019 rok była zaplanowana kwota 299.484 zł w I półroczy realizacja jest  
128.534 jt. 42,9%. Drugi projekt to ”Znajomość języków drogą do sukcesu” w LO w Iłży też  
się kończy w tym roku, na planowaną kwotę  6.470,00 zł w I półroczu nie wydano w ogóle tych 
środków. Poinformowała, że stan zadłużenia powiatu na koniec półrocza wynosi 16.012.500 
złotych i stanowi 9,25% planowanych dochodów ogółem. Powiedziała, że przedsięwzięcia 
ujęte w wykazie przedsięwzięć to przede wszystkim przedsięwzięcia drogowe i szpitali. 
Wszystkie dane są zgodne z uchwałą budżetową zarówno w zakresie przychodów, rozchodu 
jak i długu powiatu. 
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu  
powiatu oraz informację o kształtowaniu się WPF za I półrocze 2019 r w działach 
dotyczących pracy Komisji. 
 

 

Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad – Zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie zmiany do Uchwały Rady Powiatu nr 101/XI/2019 w sprawie ustalenia 
Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach 
oświatowych prowadzonych przez powiat radomski. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Szewczyk powiedział, że zmiany są niewielkie 
dotyczą kontrowersji wokół zmian w Karcie Nauczyciela, które powinny wejść od 1 września, 
gdzie art. 43 ust. 2, który brzmi, że nauczycielowi, który pełni funkcję wychowawcy klasy 
przyznaje się dodatek funkcyjny w kwocie niższej niż 300 zł. Pojawiły się dyskusje czy 
nauczyciel w oddziale przedszkolnym to jest ten sam nauczyciel. Dodał,  że znalazł orzeczenie 
Sądu Najwyższego, które mogło by być źródłem prawa z 2008 , gdzie sąd stanął na stanowisku, 
gdzie funkcja nauczyciela wychowawcy w oddziale przedszkolnym i nauczyciela wychowawcy 
w oddziale klasowym jest tożsama, co oznacza , że należy ich objąć taką samą regulacją. 
Dlatego postanowił zaproponować zmiany do tej uchwały. 
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W wyniku zmian w przepisach prawa oświatowego należy dostosować brzmienie niektórych 
zapisów Regulaminu w sprawie wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i 
placówkach oświatowych prowadzonych przez powiat radomski. 
Dlatego w uchwale Rady Powiatu Nr 101/XI/2019 z dnia 26 sierpnia 2019 r. wprowadza się 
następujące zmiany: 
W rozdziale III § 8. uzyskuje brzmienie „Wysokość dodatku motywacyjnego dla nauczyciela 
ustala dyrektor szkoły, placówki oświatowej, a dla dyrektora, lub osoby zastępującej dyrektora 
Starosta Radomski.” 
W rozdziale IV w § 9 ust.4 dodaje się podpunkt 2a) w brzmieniu: „powierzenie funkcji 
wychowawcy w oddziale przedszkolnym 300 zł.” 
W rozdziale VII § 12 ust. 6 pkt 1 uzyskuje brzmienie „Starosta Radomski na wniosek Dyrektora 
Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu dyrektorom, osobom zastępującym dyrektora oraz na 
wniosek dyrektora wyróżniającym się nauczycielom szkół i placówek oświatowych”. 
Powyższe jest też związane ze zmianami zapisów w uchwale Rady Powiatu w sprawie 
określenia zasad rozliczania tygodniowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych oraz ustalenia 
zniżek obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli w szkołach i placówkach 
oświatowych, dla których powiat radomski jest organem prowadzącym. 
 
Radny Jan Siek zaproponował , aby w rozdziale VII § 12 ust. 6 pkt 1, aby dodać zapis , że 
przydziela dyrektorom lub zostawić zapis, że przyznaje dyrektorom, osobom zastępującym 
dyrektora i nauczycielom, bez zapisu na wniosek dyrektora szkoły. Dodała, że nie pamięta, aby 
ktoś otrzymał nagrodę Starosty. 
 
Radny Ryszard Dziura zapytał czy w ogóle w regulaminie jest taki zapis, że Starosta może 
przydzielać nagrody nauczycielom?. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Szewczyk  odpowiedział, że nie. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka powiedział, że uważa, iż Starosta ma prawo 
przydzielać nawet w dzisiejszym stanie prawnym nauczycielowi nagrodę i był taki przypadek 
w naszym Starostwie i był on zgody z prawem. Jeśli chodzi o możliwość dawania przez Starostę 
nagrody to uważa, że powinien mieć pewną akceptację i wniosek Dyrektora, po to, żeby  
samodzielnie nie prowadził pewnej polityki kar i nagród. 
 
Radny Ryszard Dziura powiedział, że zgadza się z wypowiedzią Starosty, ale regulamin tego 
nie zakłada i trzeba go uzgodnić. Choć uważa, że w tym momencie nie ma możliwości 
przydzielania nagród jeżeli nie ma tego w regulaminie. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka powiedział, że pamięta kadencje, że jeden z 
nauczycieli w powiecie radomskim dostał nagrodę  Starosty. 

Radny Ryszard Dziura powiedział, że intencje są wspaniałe, ale jeśli jest taka wola to 
Dyrektor Szewczyk powinien przygotować projekt takiego regulaminu i wtedy nikt tego nie 
podważy. 

Przewodnicząca Komisji zapytała ile w tym roku jest pieniędzy przeznaczonych na nagrody?. 

Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska odpowiedziała, że powiat ma 38 tys. zł dla 
Dyrektorów. 
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Po dyskusji Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały 
Rady Powiatu, stanowi on załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad – Zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie zmiany do Uchwały Rady Powiatu  nr 100/XI/2019 z dnia 26 sierpnia 
2019 r. w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego wymiaru godzin zajęć 
dydaktycznych oraz ustalenia zniżek obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli w 
szkołach i placówkach oświatowych, dla których powiat radomski jest organem 
prowadzącym. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Szewczyk powiedział, że zachodzi konieczność 
doprecyzowania niektórych zapisów uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zasad 
rozliczania tygodniowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych oraz ustalenia zniżek 
obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli w szkołach i placówkach oświatowych, dla 
których powiat radomski jest organem prowadzącym. Dlatego dodaje się  rozdział V § 11 w 
brzmieniu: „Tygodniowy obowiązkowy wymiar zajęć dla pedagogów, psychologów, 
logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych wynosi 22 godziny”. 
 
Po dyskusji Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały 
Rady Powiatu, stanowi on załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Przystąpiono do realizacji punktu 4 porządku obrad – Sprawy różne i wolne wnioski. 
 
Radny Ryszard Dziura zapytał, czy w oddziale przedszkolnym są przeznaczane pieniądze za 
wychowawstwo?. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Szewczyk odpowiedział, że mogły by być, 
chociażby z interpretacji Sądu Najwyższego. Zmiana na Karcie Nauczyciela brzmi tak: 
cyt.”…dodatek funkcyjny za wychowawstwo w zespole klasowym przysługuje nauczycielowi 
w kwocie nie niższej niż 300 zł”. Powiedział, że było pytanie czy oddział klasowy to jest to 
samo co oddział przedszkolny, była szeroka dyskusja i wychodzi na to, że to są czynności 
tożsame. Jednak ktoś może powiedzieć, że orzeczenie sądowe to nie ustawa, dlatego lepiej taki 
zapis umieścić w regulaminie.  
 
Radny Jan Siek zapytał jaka jest sytuacja w MODN, czy otrzymał akredytację?. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Szewczyk odpowiedział, że nic do dzisiaj nie 
wiadomo. Czekaja na informację, na odpowiedź na pismo, które wystosowali do Ministra 
Edukacji Narodowej z prośbą o zajęcie stanowiska. Poinformował, że telefonicznie rozmawiał 
z panią Dyrektor Departamentu, któremu podlegają wszystkie ośrodki doskonalenia 
nauczycieli i zapewniła go, że najpóźniej do dnia jutrzejszego takie stanowisko otrzymamy. 
Powiedział, że przyznanie akredytacji powinno nastąpić w trybie przewidzianym w ustawie 
czyli do 31 sierpnia br., a w akapicie jest zapis, że 1 września jest dniem likwidacji placówki, 
jeśli tej akredytacji nie otrzyma. Teraz trwa spór prawników, bo tam jest tryb postępowania 
administracyjnego, ponieważ akredytacja może być wydana tylko w jeden sposób tzn. w drodze 
decyzji akredytacyjnej. Powiedział, że to niezwykle trudna sytuacja.  
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Starosta Radomski Waldemar Trelka powiedział, że nie bardzo sobie wyobraża jaka będzie 
decyzja, informacja która do nas przyjdzie dziś do 15:30 lub jutro rano. Zakłada, że rozmowy 
telefoniczne są poważne ze strony Ministerstwa Edukacji, bo z naszej są. Dodał, że 
poinformowali, że według ustawodawcy, który napisał wprost w ustawie termin 1 września, że 
jeżeli jakaś placówka MODN nie dostanie akredytacji z w/w dniem to przestaje istnieć. 
Poinformował, że w piśmie, które otrzymał 31 sierpnia po godz. 15 , z którego wynika, że 
rozstrzygnięcie w sprawie zostanie wydane do dnia 15 października br., tak napisał 
Wicekurator. Mimo, że ustawa mówi wprost o ich obowiązkach, to powiat musiał wypłacić 
pieniądze i przed 5 października trzeba tam będzie zgasić światło, po to żeby Starosta i Zarząd 
nie był postawiany przez Rzecznikiem dyscypliny finansów publicznych. Trzeba będzie to 
zrobić jeśli dziś lub jutro nie przyjdzie jasna informacja. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Szewczyk poinformował, że pani Dyrektor 
Staniewska wystąpiła o akredytację już jakiś czas temu, potem to postępowanie zawiesiła 
oczywiście za zgoda Starostwa, bo były pewne niedociągnięcia, ale odwiesiła je w maju. To 
nie tak , że ktoś nie miał czasu tego zrobić. Na wydanie decyzji mieli 4 miesiące od maja do 
września, co dawało by jeszcze ewentualną możliwość odwołania. 
 
Przewodnicząca Komisji podziękowała Wydziałowi Promocji za piękne przygotowanie 
ostatnich imprez takich jak. Dożynki powiatowo-gminne . 
 
 
Więcej spraw nie zgłoszono. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Komisji zamknęła 8 posiedzenie 
o godz.15:10. 
 
 
Protokołowała:                                                                             Przewodnicząca Komisji  
 
Joanna Kosior                                                                           Marzena Murawska 


